
ASOCIAȚIA ÎN BENEFICIUL VÂNĂTORILOR ȘI ACTIVITĂȚII DE VÂNĂTOARE                                                
C.I.F: 43396031                                                                                                                                                          
Adresa: Sector 2, bd. Carol 1, nr. 58, et. 3, ap. 10, București  
Telefon: 0754234959; Email: asociatia@abvav.ro;  Website:www.abvav.ro                                                                                        
 
Nr. 381/28.05.2025 

                                                                                      
 
 

COMUNICAT 
 

 

Luând act de cele două inițiative apărute în spațiul public – mai exact, propunerea de 

modificare a Legii vânătorii și protecției fondului cinegetic nr. 407/2006 prin introducerea 

obligativității notificării tuturor UAT-urilor arondate unui fond cinegetic cu 48 de ore înainte de 

desfășurarea unei acțiuni de vânătoare (Plx 163/2025), respectiv înființarea Registrului Național 

Electronic al Vânătorii – RENEV (Plx 169/2025), ambele având, în expunerea de motive, ca 

obiectiv declarat prevenirea unor eventuale accidente în timpul vânătorii, plecând de la 

incidentul din județul Vrancea de la sfârșitul anului trecut, 

 

Asociația în Beneficiul Vânătorilor și Activității de Vânătoare (ABVAV) își exprimă 

opoziția categorică față de ambele inițiative, în forma în care acestea au fost redactate, și își 

afirmă intenția de a acționa prin toate mijloacele legale pentru a împiedica adoptarea acestor 

modificări. 

 

Având în vedere acceptanța socială scăzută față de activitatea de vânătoare și realitatea 

că marea majoritate a apelurilor la SNUAU 112 privind presupuse ilegalități în cadrul partidelor 

de vânătoare se dovedesc a fi nejustificate (în proporție de peste 99%), considerăm că 

adoptarea unor prevederi legale prin care orice persoană ar putea accesa informații despre data 

și locul desfășurării vânătorilor nu ar contribui la prevenirea incidentelor, ci, dimpotrivă, ar 

genera: 

• perturbarea inutilă a acțiunilor de vânătoare legale, 

• riscuri de securitate pentru cetățeni atrași de curiozitate în zone active, 

• posibilitatea unor intervenții agresive din partea militanților anti-vânătoare, cu scopul 

de a obstrucționa aceste acțiuni reglementate și utile pentru echilibrul faunei. 
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ABVAV susține, în schimb, relansarea propunerii deja existente la nivelul autorității 

centrale privind modificarea Regulamentului de organizare și autorizare a vânătorii, prin 

introducerea Sistemului Informatic de Gestionare a Autorizațiilor de Vânătoare (SIGAV). Acest 

sistem, elaborat tehnic încă din 2015 și reconfigurat ulterior în 2022 în cadrul unei cereri publice 

de oferte la care societatea VanPes s-a oferit să-l implementeze gratuit, ar permite: 

• eficiență administrativă crescută pentru gestionari; 

• control digital în timp real al autorizațiilor de către autorități; 

• protecția participanților prin elemente de securitate (QR/hologramă); 

• respectarea reglementărilor GDPR și limitarea accesului doar din partea instituțiilor 

abilitate. 

Prin SIGAV, s-ar putea răspunde și nevoii de verificare imediată în cazul apelurilor 

nejustificate la 112, fără a transforma informațiile despre desfășurarea vânătorilor în date 

publice cu potențial periculos sau abuziv. 

 

În referatul de aprobare nr. 153772/13.05.2015, care a stat la baza primei versiuni a 

SIGAV, erau menționate o serie de beneficii evidente, printre care: 

• Eliminarea posibilității de recoltare a mai multor exemplare decât cele autorizate, precum 

și eliminarea posibilității de a se greși în emiterea acestora; 

• Eficientizarea activităților de centralizare ,analiză și interpretare a datelor prin culegerea 

și prelucrarea datelor în mod unitar la nivel central; 

• Maximizarea procesului decizional prin micșorarea timpilor de transmitere a 

informațiilor; 

• Controlul rapid și eficient al activităților de vânătoare desfășurate/ în desfășurare; 

• Adoptarea corectă a soluțiilor manageriale având la dispoziție o situație de ansamblu a 

problematicii studiate, bazate pe analize; 

• Intervenția în timp real în situațiile operative; 

• Eficientizarea activității întregului personal implicat in gestionarea și administrarea 

fondului cinegetic național; 

• Asigurarea transparenței activității de gestionare durabilă a populațiilor de interes 

cinegetic; 

• Combaterea braconajului; 



• Diversitatea informațiilor ce vor fi cuprinse în această bază de date vor constitui un suport 

esențial în soluționarea sarcinilor asumate de România prin semnarea convențiilor și 

directivelor internaționale privind protecția faunei. 

 

Bineînțeles că sistemul SIGAV, așa cum a fost propus în 2015 și mai apoi în 2016, are 

lacune care au făcut posibile obiecții din partea AGVPS România și din partea multor altor 

gestionari și vânători. Tocmai de aceea, suntem de acord că i se pot aduce îmbunătățiri care să 

permită tuturor celor implicați să utilizeze sistemul cu ușurință și fără a perturba activitatea 

curentă. 

 

Considerăm că soluția propusă de VanPes în 2022 este una care ar fi ușor de acceptat, de 

implementat și de folosit de către toți cei implicați, fiindcă nu presupune o schimbare radicală, ci 

o optimizare firească a procesului de emitere, verificare și control al autorizațiilor, precum și o 

centralizare mult mai eficientă a datelor din teren, în sprijinul deciziilor administrative și al 

combaterii braconajului. 

Sistemul propus de către ABVAV este unul hibrid, care să cuprindă soluția propusă de 

către VanPes, permițând vechea metodă de utilizare a autorizatiilor de vânătoare, dar să ușureze 

și munca tuturor factorilor implicați in combaterea braconajului: 

• emiterea autorizației de vânătoare de către gestionar, în format tipărit, dar generată 

digital; 

• fiecare autorizație va conține un cod QR unic și o hologramă de securitate, care va 

permite verificarea online, fără expunerea datelor personale; 

• vânătorii nu vor fi obligați să folosească neapărat telefoane mobile în teren, 

completarea autorizației se va face atât olograf, cât și digital, după caz; 

• sistemul poate funcționa și offline, cu sincronizare ulterioară; 

• după încheierea partidei de vânătoare, autorizația se va completa digital în sistem, 

inclusiv offline dacă nu va exista semnal la internet, sau se va completa olograf, apoi se 

va scana sau fotografia și va fi transmisă către gestionar, iar acesta o va introduce 

ulterior în sistem, în ambele cazuri autorizația va fi completată inclusiv cu raportarea 

recoltărilor, iar in cazul unui control ulterior, pe drumul spre casă, vânătorii vor fi absolviți 

de orice răspundere atât in cazul în care au completat autorizația digital, direct in sistem, 

sau au transmis-o gestionarului completată olograf, scanată sau fotografiată;  

• autoritățile (MMAP, Gărzi Forestiere, Poliție, 112) vor avea acces diferențiat, în funcție de 

rolul fiecărei instituții 



 

ABVAV consideră această direcție net superioară față de cele două propuneri legislative 

menționate și face apel la administratorul faunei cinegetice să reia public proiectul SIGAV, fie prin 

consultare directă cu gestionarii, fie prin introducerea acestuia în forma unui amendament 

rațional și aplicabil la cele două inițiative în dezbatere,  

 

În același timp, reiterăm că vânătoarea este o activitate legală, reglementată, practicată 

de persoane instruite, evaluate medical și psihologic periodic, și că respectul față de această 

activitate și de cei care o desfășoară trebuie să stea la baza oricărei reforme legislative în 

domeniu. 

 

                      

                                                                     Președinte ABVAV 

Adrian LICĂ 
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